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                                                                 Protokół Nr VII/24
VII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

- 24 październik 2024 rok

Obrady rozpoczęto 24 października o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:50 tego samego dnia. 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice (Urząd Gminy II piętro sala 
301).

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu.
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych:
1. Marian Blacha
2. Mirosław Deja
3. Beata Drobny
4. Natalia Kotlorz
5. Łukasz Machulik
6. Zbigniew Machulik 
7. Ryszard Milanowski
8. Henryk Nieużyła
9. Agnieszka Pasternak
10. Alicja Ryt
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Sylwia Woźniak
14. Ryszard Zieliński
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr VI/24 z sesji, która odbyła się dnia 26.09.2024 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr VI/24 z sesji, która odbyła się dnia 26.09.2024 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 



                                
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Protokół Nr VI/24 z sesji, która odbyła się dnia 26.09.2024 r., został przyjęty jednogłośnie.

4. Oświata w Gminie Ornontowice.
W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady oddał głos Pani Monice Orłowskiej-Przybyła – 
Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego, która pokrótce przybliżyła zebranym bieżące 
funkcjonowanie szkoły podstawowej i przedszkola. Idąc dalej głos zabrała siostra Celestyna - Pani 
Anna Sukienik – Dyrektor Katolickiego Przedszkola Niepublicznego Zgromadzenia Sióstr 
Służebniczek NMP NP im. Aniołów Stróżów, która skupiła się na przekazaniu zebranym 
najważniejszych informacji z zakresu pracy przedszkola. Kolejno Pani Teresa Stasik-Szyszka  - 
Dyrektor Zespołu Szkół Ponadpodstawowych zaprezentowała działalność Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok.
Przedmiotowa informacja została przedstawiona w formie prezentacji multimedialnej przez Panią 
Jolantę Malczyk – inspektora Wydziału Organizacyjnego.
W związku z pytaniem radnego Zbigniewa Machulika dotyczącym dzieci ze szczególnymi 
potrzebami, dyrektorzy wyżej wskazanych placówek oświatowych szeroko omówili przedmiotowy 
temat. Z przedstawionych informacji wynika, że z roku na rok liczba dzieci ze szczególnymi 
potrzebami rośnie, co jednocześnie przekłada się na rosnące problemy między innymi związane    
z prowadzeniem zajęć z ww. dziećmi.

6. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy o analizie oświadczeń 
majątkowych.
W przedmiotowym punkcie, w pierwszej kolejności Wójt a następnie Przewodniczący Rady 
przedstawili informacje o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych za rok 2023.
Ponadto Przewodniczący odczytał pismo Wojewody Śląskiego dotyczące analizy oświadczeń 
majątkowych Przewodniczącego Rady oraz Wójta za 2023 rok.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionej informacji.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu październiku br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2024-2032,



                                
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/45/24 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2024-2032, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   4   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2024 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/46/24 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2024 rok, na stan 15-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do protokołu.  

c) wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Ornontowice od   1 stycznia 2025 
roku
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2025 roku

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 



                                
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/47/24 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2025 roku, na stan 15-tu radnych, została przyjęta 
jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

d) ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Ornontowice
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r. wraz z autopoprawką.
W dniu sesji zgłoszono drugą autopoprawkę dotyczącą zapisów w podstawie prawnej, którą 
omówiła Pani Aleksandra Puchowicz-Pilorz – Radca Prawny.
Kolejno głos zabrał Wójt, który przypomniał autopoprawkę omówioną na wspólny posiedzeniu 
Komisji oraz przedstawił szczegółowe wyliczenia dotyczące proponowanej dopłaty.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe          
odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Ornontowice

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Ryszard 
Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJE SIĘ (1)
Zbigniew Machulik

Uchwała Nr VII/48/24 w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Ornontowice, na stan 15-tu radnych, została przyjęta zwykłą 
większością głosów - załącznik     nr   7   do protokołu.  

e) przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ornontowice z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2025
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 
Gminy Ornontowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



                                
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/49/24 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Ornontowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.    
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, na stan 15-tu 
radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

f) zmiany Uchwały Nr X/85/15 Rady Gminy Ornontowice z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części nieruchomości zabudowanej usytuowanej na 
terenie Gminy Ornontowice z przeznaczeniem na działalność Ochotniczej Straży Pożarnej oraz 
odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas nieokreślony
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/85/15 Rady Gminy      
Ornontowice z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu    
części nieruchomości zabudowanej usytuowanej na terenie Gminy Ornontowice z przeznaczeniem 
na działalność Ochotniczej Straży Pożarnej oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu na czas nieokreślony

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/50/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/85/15 Rady Gminy Ornontowice z dnia 
26 sierpnia 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części 
nieruchomości zabudowanej usytuowanej na terenie Gminy Ornontowice z przeznaczeniem 
na działalność Ochotniczej Straży Pożarnej oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy najmu na czas nieokreślony, na stan 15-tu radnych, została przyjęta 
jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy zniesienia współwłasności nieruchomości zabudowanej 
niemieszkalnym budynkiem użyteczności publicznej
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
23.10.2024 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



                                
Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zniesie-
nia współwłasności nieruchomości zabudowanej niemieszkalnym budynkiem użyteczności publicz-
nej
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Mirosław Deja, Beata Drobny, Natalia Kotlorz, Łukasz Machulik, Zbigniew Machulik, 
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Agnieszka Pasternak, Alicja Ryt, Sebastian Spyra, Patryk 
Szwechowicz, Sylwia Woźniak, Ryszard Zieliński, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr VII/51/24 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy zniesienia 
współwłasności nieruchomości zabudowanej niemieszkalnym budynkiem użyteczności 
publicznej, na stan 15-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

9. Informacje Wójta Gminy.
Zastępca Wójta przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu 
Kierującego Urzędem Gminy między sesjami i realizacji zadań inwestycyjnych:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Centrum - Trwa budowa kanalizacji 
przy ul. Zwycięstwa i ul. Zamkowej. Wykonano przewiert pod wiaduktem kolejowym. Przy 
ul. Cichej prowadzone są prace drogowe (układanie krawężników, następnie podbudowy    
z kamienia oraz ułożenie warstwy wiążącej asfaltu). Trwa budowa kanalizacji przy ul. 
Nowej.

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach-Północ - Od 4 listopada rozpocznie 
się budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Zwycięstwa - w rejonie ul. Pośredniej.

• Modernizacja odcinka drogi ul. Nowej stanowiącej dojazd do gruntów rolnych - W dniu 26 
września została podpisana umowa na wykonanie prac przy ul. Nowej na odcinku ok. 720 
mb. Prace rozpoczęły się 23 października i potrwają do końca miesiąca.

• Budowa i modernizacja dróg gminnych - Trwają prace związane z budową ul. Sosnowej. 
Wykonano odcinki dróg: Akacjowa, Leśna, Solarnia, Nowa. Następnie będą drogi: 
Cyprysowa i Okrężna.

• Poprawa efektywności energetycznej budynku Urzędu Gminy - Trwają prace związane        
z wykonaniem dokumentacji technicznej wymiany pokrycia dachowego oraz stolarki 
okiennej i drzwiowej.

• Inicjatywa antysmogowa - Wykonano przebudowę systemu wentylacji i klimatyzacji             
w celach grzewczych w segmencie B szkoły podstawowej. Zamontowano tablice                  
z wyświetlaczami LED na orlikach przy ul. Akacjowej i Okrężnej.

• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Ornontowice - W dniu 8 października br. 
podpisano umowę na wymianę 239 opraw oświetleniowych na LED przy ulicach m.in.: 
Akacjowa, Bankowa, Kolejowa, Kwiatowa, Zachodnia, Solarnia, Park Gminny. Kwota 
umowy 428 655,00 zł, z czego dofinansowanie to 342 924,00 zł.

• Budowa budynku wielofunkcyjnego – etap I (sala widowiskowa) - Prace w toku zgodnie       
z harmonogramem. Trwają prace przy ocieplaniu budynku.

• Rozwój elektromobilności w Gminie Ornontowice - Pierwsza w gminie stacja ładowania 
pojazdów elektrycznych na parkingu za budynkiem Urzędu Gminy została uruchomiona. 
Stacja powstała w wyniku współpracy z Fundacją Santander i Greenway Polska.

• Słoneczna Gmina III - Wniosek o dofinansowanie realizacji projektu w ramach Fundusze 
Europejskie dla Śląskiego 2021 – 2027 został wybrany do dofinansowania. Projekt 



                                
przewiduje dofinansowanie do montażu instalacji fotowoltaicznych, magazynów energii oraz 
pomp ciepła dla mieszkańców. W chwili obecnej przygotowujemy dokumenty konieczne do 
podpisania umowy z Urzędem Marszałkowskim. Przypominamy, iż do momentu podpisania 
umowy pomiędzy Gminą a beneficjentem inwestycja nie może być realizowana.

• Rewitalizacja zabytkowego Parku Gminnego w Ornontowicach - Trwa opracowywanie 
Programu Funkcjonalno-Użytkowego na potrzeby rewitalizacji parku.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Hutniczej - prace projektowe w toku.
• Modernizacja komory wodociągowej przy ul. Zamkowej – została ponowiona procedura 

wyboru wykonawcy robót.
• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej – nastąpiło przekazanie placu budowy, jeszcze 

w październiku rozpoczną się pierwsze prace ziemne, z okresem realizacji do 30 listopada 
br.

• Oświetlenie ul. Kolejowej – rozpoczęto prace związane z budową nowego oświetlenia LED, 
których zakończenie uzależnione jest postępu prac związanych z przebudową sieci niskiego 
napięcia na tym odcinku realizowaną na zlecenie Tauron Dystrybucja S.A. Termin 
zakończenia zadania wynikający z umowy to 20 grudnia br.

• Od początku br. złożono 33 wnioski o udzielenie dotacji do wymiany urządzeń grzewczych 
oraz 21 wniosków o udzielenie dotacji do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.

• W dniu 16 października z KWK Budryk wpłynął wniosek o zaopiniowanie Planu Ruchu 
Zakładu Górniczego na lata 2025-2027.

• Planowane są prace pielęgnacyjne 6 dębów szypułkowych wchodzących w skład 
pomnikowej alei „Dęby Ornontowickie” oraz usunięcie grabu pospolitego po pomniku 
przyrody w Parku Gminnym.

• Do 31 października br., w ramach nasadzeń zastępczych, nasadzonych zostanie 19 lip 
drobnolistnych przy ul. Zwycięstwa oraz 2 klony pospolite i 2 surmie bigoniowe przy ul. 
Akacjowej.

• Od 7 października 2024 r. wydawane są worki w ramach „Akcji Liść”, która zostanie 
przeprowadzona w dniach 18-21 listopada. Szczegółowy harmonogram zostanie podany w 
najbliższym czasie.

• W ramach akcji „Kompostujesz-Zyskujesz!” otrzymaliśmy 27 zgłoszeń zapotrzebowania na 
przydomowy kompostownik. Z uwagi na ograniczoną ilość kompostowników, 20 sztuk 
przekazanych zostanie nieodpłatnie mieszkańcom według kolejności zgłoszeń.

• W miesiącu listopadzie zbierane będą wnioski na zakup elektronicznych biletów 
długookresowych Metrobilet na miesiąc grudzień dla dzieci i młodzieży w wieku od 7-16 lat, 
pobierających naukę poza Gminą Ornontowice. poruszających się komunikacją po terenie 
całej Metropolii.

• W dniach 21-27 września przeprowadzono Sportowy Turniej Miast i Gmin, podczas którego 
przeprowadzono 58 różnorodnych wydarzeń sportowych w Ornontowicach. W tegorocznej 
jubileuszowej 30 edycji Turnieju- Gmina Ornontowice zajęła 2 miejsce w Polsce w 
klasyfikacji generalnej grupy II – gmin w przedziale 5-7,5 tys. mieszkańców, dzięki czemu 
uzyskaliśmy nagrodę w wysokości 5 tys. zł.

• Wznowione we wrześniu zajęcia z Akademii Biegania odbywają się na Orliku przy ul. 
Okrężnej w każdą środę o godz. 19.00 i będą trwały do 18 grudnia.

• W ramach programu Klub Kibiców Śląskich Miast oraz w związku z faktem, że Gmina 
Ornontowice jest partnerem społecznym najbliższego meczu Górnik Zabrze z Jagiellonią 
Białystok, który odbędzie się 3 listopada, piłkarze Górnika odwiedzą Ornontowice w 



                                
najbliższą środę tj. 30 listopada ok. godz. 16.15. Miejsce spotkania zostanie podane na 
stronie internetowej.

• Dokonano deratyzacji na obiektach sportowych oraz obiektach użyteczności publicznej.
• Zawarto porozumienie inwestycyjne na odkupienie sieci wodociągowej przy ul. Skośnej       

w Ornontowicach.
• Zawarto dwa porozumienia w sprawie warunków ustanowienia ograniczonego prawa      

rzeczowego tj. 
służebności przesyłu na działce przy ul. Grabowej oraz w sprawie zmiany przebiegu        
służebności na działkach przy ul. Zamkowej.

• Uzyskano pozytywną opinię Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska o projekcie Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.

• W dniu 10 października odbyło się uroczyste pasowanie na pierwszoklasistę w szkole      
podstawowej, 
a w przedszkolu na starszaka.

• W dniu 14 października odbyła się uroczysta akademia z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 
podczas której wręczono 5 nagród Wójta Gminy dla nauczycieli i pracowników Zespołu 
Szkolno - Przedszkolnego.

• Warto odnotować sukcesy sportowe w Powiatowych Sztafetowych Biegach Przełajowych    
w Łaziskach Górnych: drużyna chłopców roczniki młodsze zdobyła 1 miejsce, a drużyna 
dziewcząt roczniki starsze uzyskała 3 miejsce.

• W miesiącu wrześniu z dofinansowania żłobkowego korzystało 9 rodzin.
• Obecnie realizowany jest dowóz 18-tu dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych 

poza Ornontowicami oraz zwrot kosztów 7 opiekunom dowożącym dzieci niepełnosprawne 
do placówek oświatowych we własnym zakresie.

• Złożone zostały wnioski o przyznanie stypendium Wójta za wyniki w nauce dla 17 uczniów 
i 6 studentów. Informuję, że Komisja weryfikacyjna - opiniująca wnioski o stypendium Wójta 
Gminy odbędzie się 30 października, środa o godz. 15:30. 

• W dniu 22 października odbyła się XIV sesja Rady Seniorów.
• Prowadzona jest sprzedaż zużytego i zbędnego mienia ruchomego Gminy. Szczegółowe 

informacje udostępniane są na gminnej stronie internetowej.
• W Gminnym Ośrodku Zdrowia począwszy od 1 września realizowany jest program 

bezpłatnych szczepień przeciw HPV dla dzieci od 9-go do 18-go roku życia. Szczegółowe 
informacje podane są m. in. na gminnej stornie internetowej. 

• Zajęcia artystyczne oraz cotygodniowe spotkania grup i organizacji odbywają się na 
bieżąco, a od października wprowadzono do stałej oferty zajęcia teatralne dla dzieci.

• W dniu 2 października odbył się Dzień chorych organizowany przez Parafię.
• W dniu 16 października odbyło się otwarcie wystawy plenerowej kończącej projekt „Makatka 

od nowa. Wczoraj w kuchni - dziś w przestrzeni”.
• Od 17 października trwa wystawa „Ornontowickie Migawki - dawniej i dziś” przy współpracy 

z mieszkankami Ornontowic.  
• Odbyło się kolejnych 5 spotkań „Bibliotecznej Akademii Malucha” dla przedszkolaków oraz 

6 „Jesiennych spotkań z książką” dla klas I-III.
• W III kwartale 2024 r. zmarło 18 mieszkańców oraz urodziło się 9 dzieci. Według stanu 

dzień 30.09 Gmina Ornontowice liczyła 5998 mieszkańców, w tym 5893 zameldowanych na 
stałe oraz 105 na pobyt czasowy. Według GUS mamy 6220 mieszkańców, a według badań 
jednego z operatorów sieci telefonii komórkowej mamy 6430 mieszkańców. 

• W okresie między sesjami odbyły się 3 posiedzenia Zespołu Kierującego w dniach: 8, 22 
i 24 października.



                                
• W okresie między sesjami odbyła się 1 narada z dyrektorami gminnych jednostek 

organizacyjnych w dniu 1 października.
• Od ostatniej sesji Wójt Gminy wydał 8 zarządzeń podlegających publikacji w Biuletynie 

Informacji Publicznej.
• Serdecznie zaprasza się na Mszę Św. z okazji Święta Niepodległości, w dniu 11 listopada   

o godz. 10:30, po której ok. godz. 12 odbędzie się „Śpiewanie hymnu” w Amfiteatrze 
Parkowym. Zachęca się również do wywieszenia flag państwowych w tym dniu.

10. Informacje Przewodniczącego Rady.
W tym miejscu Przewodniczący Rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura 
Rady:

• Pismo Urzędu Marszałkowskiego dotyczące wydanie opinii do projektu Audytu 
krajobrazowego województwa śląskiego przez rady gmin położonych na terenie 
województwa (pismo przekazane do rozpatrzenia do Komisji Budżetu i Inwestycji),

• Uchwała Rady Miasta Rybnika w sprawie wystąpienia z apelem do prezesa Rady Ministrów 
w sprawie planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik (pismo do przekazania 
radny drogą elektroniczną),

• Uchwała Rady Miasta Zakopane w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 
oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w 
zakresie nowelizacji ustawy Prawo Ochrony Środowiska oraz Rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie warunków, jakie powinna spełniać 
miejscowość, w której można pobierać opłatę miejscową (pismo do wglądu w Biurze Rady),

• Pismo dotyczące prac społecznych wykonywanych przez skazanych w ramach kary 
ograniczenia wolności oraz wykonywania przez nieletnich prac społecznych.

Kolejna sesja zaplanowana jest na dzień 28.11.2024 r., wspólne posiedzenie Komisji odbędzie się 
27 listopada br. 
Dodatkowe  wspólne posiedzenie Komisji poświęcone analizie budżetu na 2025 rok odbędzie się 
20 listopada br., Przewodniczący poprosił radnych o przypomnienie sobie zapisów Uchwały           
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej

9. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęła żadna interpelacja.
Na interpelacje odczytane podczas poprzedniej sesji zostały radnym udzielone pisemne 
odpowiedzi.

10. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Ryszard Zieliński powracając do tematu uszkodzenia 
chodnika przy ul. Orzeskiej (na wysokości posesji nr 19) prosząc o interwencję w tym temacie       
w Starostwie Powiatowym w celu jego naprawy.
Odpowiadając na powyższe Wójt oznajmił, iż temat ten zostanie przekazany do Starostwa 
Powiatowego, jednocześnie prosząc aby w tego typu przypadkach radni interweniowali 
bezpośrednio u odpowiednich służb powiatowych.
Kolejno Wójt odniósł się do tematu poruszonego przez radnego Zbigniewa Machulika na wspólnym 
posiedzeniu Komisji (temat związany ze złożoną interpelacją dotyczącą odłowienia 
niepożytecznych gatunków ryb), jak nadmienił Wójt w powyższej sprawie zebrano oferty dotyczące 
realizacji zadania polegające na: bioremediacji - najtańsza oferta wynosiła 140 400,00 zł brutto, 
oraz napowietrzania mikropęcherzykowego - najtańsza oferta wynosiła 61 500, 00 zł brutto (bez 



                                
przyłącza elektrycznego budki na pompy) czyli całkowity koszt to ok 201 900,00 zł brutto. 
Reasumując w związku z sytuacją finansową oraz kadrowo-organizacyjną i wysokimi kosztami 
zadania nie przystąpiono do jego realizacji.
Na zakończenie omawiania przedmiotowego punktu głos zabrał Zastępca Wójta w temacie 
zbliżającej się „Akcji Zima” 2024-2025, została podpisana umowa z Firmą Murago, okres akcji to 
15.11.2024-31.03.2025. Wszystkie niezbędne informacje w tym temacie zostaną podane w Głosie 
Ornontowic.

11. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Szczegółowy przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/806/rada-gminy-
ornontowice.htm
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